
Referat, kredsrådsmøde d. 30. oktober 2023 

Sted: DcH Holstebro, Harrestrupvej 60B 
 

• Nyt fra hovedbestyrelsen 
På formandsmøde skal der blandt andet snakkes om budget. Hvis der skulle vælges én ting der skal arbejdes 
videre på, hvilken ting skulle det så være? Det tager vi lige en runde med, når vi når eventuelt. 
 

• Nyt fra formanden 
Der er blevet uddannet en NW-dommer i Herning. 
 
Bestyrelsen kunne godt tænke sig, at lave et VIP-arrangement for alle de frivillige i Kreds 2. Er det noget der 
er stemning for? Det koster selvfølgelig lidt, men der er penge på kontoen i Kreds 2. Lise vil gerne arrangere 
det, men der skal være stemning for det. 
 
DM godt overstået. Kreds 2 var godt repræsenteret med 27 i agility, 17 i DcH-programmet, 27 i rally, 3 i 
Nordisk og 3 i IGP. 

 

• Nyt fra kassereren 
Økonomien er god. Der er pr. d.d. en beholdning på 242.158,61 kr. 
Medlemstallet i Kreds 2 er på 1484. 
 

• Uddannelsesudvalget 

Forårsplanlægningen skal laves nu, så hvis klubberne har nogle der skal med, så send det til Susanne 
Sommerlund. 
 
Der blev spurgt, om udvalget også står for Efteruddannelse og emnerne kredsen finder aktuelle er pt. 
Nosework, klikkerkurser (frivillig indlæring) og spor. Økonomien kan fint ligge i kredsene, men der ønskes 
blot mere aktivitet.  

Lise spurgte om klikker er noget vi vil træne i Kreds 2? 
Kredsrådet sagde ”god for”, at gå videre med det. 
Flere havde gode ”historier” hvor klikker kan bruges disciplinerne imellem. 

Det blev bemærket, at kommunerne giver tilskud til kurser, hvis der er en kursusbeskrivelse. 

Kan man taget NW-uddannelsen i Kreds 2, og hvis ikke, kan man så tage den i en anden kreds? - Ja det kan 
man. 

Der har ingen Hoopers-uddannelse været i DcH-regi. Det ønsker kreds 2 sig i fremtiden og der tales om at 
det kommer i fremtiden.  

• Dommerudvalget 

Der vil blive lavet en dag i april 2024 hvor C-hundeførere, der ikke tidligere har været til konkurrence, kan 
komme og lære hvordan det er at gå til konkurrence. Dagen vil starte med lidt teori, dernæst ”konkurrence” 
og efterfølgende evaluering. Deltagernes trænerne må gå med hundeførerne med rundt, så trænerne kan 
se, hvad ekvipagerne mangler mere træning i. 
Udvalget håber på stor opbakning. Der bliver anmodet om midler fra Kreds 2 – kredsrådet anerkender, at 
der må blive givet et tilskud. 



 
Der mangler dommeraspiranter til DcH programmet. 
Det er ikke kommet udvalget for øre, at der er nogle der kunne tænke sig at blive dommer. To-
dommersystemet kører nu, men kunne det være en idé at indføre ”skrivere”, så interesserede kunne snuse 
til det som skrivere og forhåbentlig ville uddanne sig til dommer? 
Giv lyd til udvalget, hvis I har interesserede. 

• Eftersøgere 

17 eftersøgere i starten af året. Pt. 13. Det kører rigtig godt og Rie har indtryk af, at de tit er ude og hjælpe. 

Der er fællestræning i Herning på søndag. 

• Konkurrenceudvalget 

Gruppedæk, C-spring med apport ønskes afskaffet – det blev ikke godkendt inden nyhedsbrevet, så det 
kommer med igen. Det kan træde i kraft tidligst i 2025. 
Til Landsmødet kommer der nyt konkurrenceudvalg, så derfor er anmodningen ”på hold”. 
Lise supplerede, at det er et spændende emne. Hovedbestyrelsen ønsker at bruge feedbacken, så der kan 
komme flere folk med i processen. Derfor er det ikke afskaffet endnu. Spørgsmålet bliver bragt op igen når 
der er et nyt konkurrenceudvalg. 

Det blev debatteret om det nuværende udvalg ikke kan arbejde videre. Det kan de sagtens, hvis det har lyst.  

Der var snak om at pointene til DM skal tælle fra DM til DM. Der er ved at blive udarbejdet en mail til 
Konkurrenceudvalget, fra kreds 2. 

På Fyn er der givet dispensation med Kalkspor og pinde – dette skal der dog gøres opmærksom på i 
indbydelsen. 

• Konkurrencekalender 

Lise overlod styringen til Winnie som kreerer skemaet.  
De forskellige klubber bød ind og Winnie noterede. 

Der er to E-konkurrencer, så hvis én klub kan byde ind med en konkurrence mere, så har vi mulighed for at 
udlevere Kredspokalen til en E-hundefører. 

Det blev drøftet, at klubberne kan gå sammen, så byrden ikke er så stor for den enkelte klub. 

Det blev bragt op, at klubberne taber penge på at holde en E-konkurrence. Skal tilskuddet fra kredsen 
sættes op? 
Det er god stil, hvis man har en hundefører i E eller A, at man så den enkelte klub afholder et stævne. 

Er kredsen interesseret i at bibeholde E? 

Det kniber også med A – i år er der tre konkurrencer. 

Problemet er, at nogle klubber mangler arealer, nogle mangler hjælpere osv. Der er flere forskellige 
problemstillinger. 
Formanden for DcH Bording vil rigtig gerne hjælpe med at finde arealer til hendes omkringliggende klubber. 

Der blev foreslået, at kredsen betaler kørslen til sporlæggere som ikke kommer fra den klub der arrangerer 
konkurrencen. 
Følgende vilkår skal dog overholdes: 
Egne klubmedlemmer – ingen kørselspenge. 



Sporlæggercentralen – kørsel fra kredsen. 
Finder en sporlægger – kørsel fra kredsen. 

Vilkårene bliver prøvet af i 1 år fra nu. 

Det blev foreslået, at klubberne går hjem og finde ud af, om de kan byde ind med en E-konkurrence. 

Konkurrencekalenderen for 2024 kan mønstre: 
9 stk. C-konkurrencer 
7 stk. B-konkurrencer 
3 stk. A-konkurrencer 
7 Rally 
6 Agility 
4 Hoopers 
4 Nordisk, 2 store og 2 små 
1 Nosework 

Ovenstende konkurrencer godkendes. 

Der er pt. planlagt 2 E-konkurrencer i 2024. Der skal gerne findes som minimum én konkurrence mere. 
Dette vil blive drøftet på en onlinemøde den 15. november kl. 20.00. Kredsen kræver at der som minimum 
er 3 konkurrencer i E, dette konkurrenceår.  

• Fastsættelse af startgebyrer for 2024 

• Lydighed C 150 kr. / B 200 kr. / A 250 kr. / E 300 kr.  
• Nordisk 400 kr. 
• Rally 100 kr. for klassen og 50 kr. for åben. 
- Hvis konkurrencen bliver afholdt i en hal kan der opkræves yderligere 100 kr. pr. ekvipage. 
• Agility 75 kr. for de første to starter – 25 kr. for de efterfølgende. Juniorer og Seniorer – 30 kr. pr. løb. 
- Hvis konkurrencen bliver afholdt i en hal kan der opkræves yderligere 50 kr. pr. ekvipage. 
• Hoopers 75 kr. pr. løb. 
- Hvis konkurrencen bliver afholdt i en hal kan der opkræves yderligere 50 kr. pr. ekvipage. 
• Nosework 250 pr. dag. 
• Der ydes tilskud i 2024 til de klubber i kredsen der afholder B, A og E konkurrence, efter nedenstående 
retningslinjer. 

• Kredspokaler 2023 

Der har de sidste år været snak om at der ikke har været meget gjort ud af kredspokalerne. Formanden 
kunne godt tænke sig, at overbringe pokalerne personligt til de hundeførere der har vundet. 

Hvis formændene selv tager dem med hjem, ved vi ikke hvornår de er blevet videregivet og derved ved vi 
ikke hvornår vi må ”prale” af det. 

Lise arrangerer derfor med de respektive formænd, hvornår det kan lade sig gøre at komme ud og uddele 
kredspokalerne til de dygtige hundefører.  

• Kredspokaler i fremtiden 

Punktet bliver flyttet til næste Kredsrådsmøde. 

• Evt.  
VIP-arrangement – der har tidligere været afholdt et lignende arrangement. Der var stor tilslutning (ca. 5 pr. 
klub). 



Hver klub skal, inden den næste uge, melde ind hvor mange frivillige de hver især har. Så kan der laves en 
overslag på den økonomiske del. 
 
Lea Nor – kreds 4 – Lise fortalte om indbydelsen og bad alle tage et billede, så de kunne blive tilmeldt hvis 
de havde lyst. 
 
 
Connie Clausen bemærkede, at hun en del gange i år ikke har fået at vide 1) der skal afholdes en 
konkurrence 2) en DcH-konkurrence er aflyst. Det er ekstremt vigtigt for Connie at vide, da hun fordeler 
dommerne til de forskellige konkurrencer. 
Kredsbestyrelsen finder ud af hvor fejlen opstår, så Connie fremad får besked om ny konkurrence (efter at 
konkurrencekalenderen er lavet) eller aflysninger. 
 
Hoopers – Der kommer en uddannelse som hjælpedommer (assistent). 
Den 24. og 25. februar 2024. 
 
Fremtidens DcH i forhold til budgetlægning. Her tog vi en runde og der kom forskellige ting med Lise, til det 
forestående formandsmøde hvor der skal tales økonomi.  
 
 
Tak for god ro og orden 
 
Kredsbestyrelsen 
 
 


